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Protokoll årsmøte 2022  

TANA 10.SEPTEMBER 14.00 – 16.40  
  
  

  
Årsmøtet ble avholdt i møtelokale på Tana bru. Det var det også lagt til rette for å følge årsmøtet på 
teams.  
  
Fra Styret møtte:  Inge Arne Eriksen, Bjarne H Johansen, Trond – Einar Karlsen, Olav Nordstrand                                      
og Stein Mauseth.   
                 
     
Mange medlemmer deltok på møtet, men det var også noen som hadde valgt å delta på teams.   
  
  
  
   

1. Godkjenning av innkalling.  Enstemmig.  
  

2. Valg av møteleder, sekretær og 2 representanter til å underskrive protokollen  
  
  
Møteleder: Inge Arne, Sekretær: Trond-Einar, og 2 til å underskrive protokoll.   
Fredrik Gaski og Øystein Kristiansen.   Enstemmig.  

Styrets årsberetning.  Årsmøtevedtak: Årsmøte godkjenner framlagt årsberetning som Bivdus,   
                                                                      Årsberetning  med følgende tillegg fremmet av Steinar                                                                             
                                                                      Pedersen for årsmøte.   Enstemmig.   
 
Kommunenes kystsoneplaner i forhold til Finnmarkslovas § 29.  
  
Årsmøtet i Bivdu, 10.09.22, konstaterer at etter finnmarkslovas § 29 skal 
Finnmarkskommisjonen behandle rettskrav til fiskeplasser i sjø, hvis noen med rettslig 
interesse krever det.  
Men – denne lovbestemmelsen blir illusorisk hvis kommunenes kystsonesoneplaner blir 
(endelig) vedtatt før Finnmarkskommisjonen har behandlet vedkommende felt. Ikke 
minst erfarer vi at oppdrettsindustrien arbeider steinhardt for å legge under seg nye 
sjøområder, som ofte også er gode gyteplaser og tradisjonelle fiskefelter for den lokale 
fiskeflåten.  
Sentrale myndigheter må ta høyde for dette, og snarest slå fast at ingen kystsoneplaner 
i Finnmark kan vedtas før Finnmarkskommisjonen har behandla de aktuelle 
sjøområdene..  
Bivdu vil gi dette høy prioritet, slik at man sikrer rettssikkerheten for de som har satt sin 
lit til at Finnmarksloven også gjelder folk i sjødistriktene.  



Protokoll årsmøte 2022 | TANA 10.SEPTEMBER 14.00 – 16.40  
  

  Side 3 av 17    
  

  
Årsberetning.  
  
Bivdu er registrert i Brønnøysundregistret og har organisasjonsnummer 992 876 875. 
I perioden etter siste årsmøte den 4. mars 2021 og til dagens årsmøte den 10. 
september i Tana, har Bivdus styre bestått av:  
  
Leder:      Inge Arne Eriksen,     Alta  
Nestleder:     Bjarne H. Johansen,    Tana  
Sekretær:     Trond Einar Karlsen,    Storekorsnes  
Kasserer:     Bente Sjursen,     Komagfjord  
Styremedlem:   Frank Einar Nordstrand,   Skjånes  
Styremedlem:   Olav Nordstrand,     Skjånes  
Styremedlem:   Stein Mauseth,     Kjøllefjord  
Styremedlem:   Tor Mikkola,      Honningsvåg  
Varamedlem:    Asbjørn Andersen,    Smørfjord  
Varamedlem:    Leif Gunnar Pettersen,   Skjånes  
Varamedlem:    Britt Irene Ring,     Smørfjord  
  
  
Punkt 2.0 Bivdu – etableringer.  
  
Bivdu har i 2022 opprettet kontor i Alta med besøksadresse i Kunnskapsparken. Postadressen er 
imidlertid den samme som leders adresse.  
  
Besøk- og kontoradresse: Markeds gata 3, 9510 ALTA, Kunnskapsparken. Org.nr. 
992 876 875   
  
Kontaktperson: Postadresse:  
Inge Arne Eriksen, tel. 915 20 202   
Rødsvingelveien 35, 9516 ALTA  
  

- I tillegg har Bivdu etablert:  E-postadresse: post@bivdu.no, Nettside: http.//Bivdu.no,  
                                                    Facebook side: Bivdu.no  
  
  
Bivdu har i dag ingen fast ansatte. Arbeidsoppgavene i organisasjonen utføres i hovedsak som 
dugnad av leder og styret, mens det i enkelte tilfeller også blir bruk innleid kompetanse-personer 
på de ulike fagområder.  
  
  
Punkt 3.0 Medlemmer.  
Bivdu er en selvstendig, demokratisk og politisk uavhengig fagorganisasjon for fjord – og 
kystfiskere i Norge, der fiskere gjennom sitt medlemskap får mulighet til å påvirke bruk og utvikling 
av rett til fiske og arealspørsmål med innspill og konsultasjoner med aktuelle myndigheter i sakens 
anliggende.  
De som kan være medlemmer er; båteiere og fiskere som er registrert i fiskermanntallet blad A 
eller B, Sjølaksefiskere og de som driver eller har drevet et kulturbasert fiske/fritidsfiske i sjø. Det 
som forutsettes er at alle som er medlem i Bivdu slutter opp om Bivdus formålsparagraf om å 
ivareta sjøsamiske rettigheter som gjelder alle som bor i et område (jf. , slik Bivdus årsmøte 
vedtok i 2020 i sine nye vedtekter).  
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I forbindelse med strenge reguleringer i sjølaksefiske med to års forbud i sjølaksefiske (20212022) 
i store deler av Øst-Finnmark har Bivdu merket seg at tidligere faste og trofaste medlemmer som 
drev Sjølaksefiske, ikke lengre er medlemmer og antall medlemmer er derfor er blitt redusert.   
Samtidig kan det kan det meldes at nye medlemmer er registret og at disse både fisker laks og 
marine arter. Styret antar dette har med Bivdus utvidelse av sitt arbeidsområde å gjøre, der 
Bivdu nå aktivt jobber for å ivareta medlemmenes rett til både å drive fiske av marine arter og 
rett til sjølaksefisket.  
Bivdus medlemsmasse er nå i vekst og består i dag av om lag 110 medlemmer der   
50 % er aktive yrkesfisker på blad A eller B i fiskerimantallet. Etter at Bivdu gjennom Sameloven 
§ 4.2 har fått lovfestet rett til konsultasjon, så kan Bivdu ivareta sine medlemmer rettigheter – 
innen fiske og arealbruk av sjø og fiskeområder - på en ny måte. Dette gjør at en kan forvente 
at medlemsmassen fortsatt vil øke i tiden og årene som kommer.  
  
  
  
Punkt 4.0 Bivdus standpunkter.  
  
For å sikre næring, bosetting og kultur i distriktene – kyst og fjord, spesielt i sjøsamiske områder 
jobber Bivdu for:  
  
- Retten til fiske for fjord – og kystflåten er helt avgjørende for utvikling av samfunn, 
kultur, næring og sysselsetting i fiskeflåten og, sysselsetting og produksjon i 
landindustrien. Dette, fordi rettighetene den er med på å sikre jevnlig levring av fersk fisk 
av høy kvalitet. Særlig gjelder dette i sjøsamiske områder som strekker seg fra grensen 
mot Russland og ned til Trondheimsfjorden.   
  
- Bivdu etablerer sin rett til konsultasjon med statlige-, fylkeskommunale- og kommunale 
myndigheter (jf. Sameloven § 4.2 Konsultasjon)  
- Lokalt fiske i sjøsamiske områder er beskyttet av internasjonal rett (jf. SP 27)  
  
- Sjølaksefiskenes rett til laksefiske må tilbakeføres, slik fangstfordelingen var før myndighetene 
systematisk gjennom ulike fredningsordninger begynte en fjerning av retten til laksefiskerne 
(rettighetshaverne) i sjø, og dermed også sjølaksefisket som en særdeles viktig næring og 
kulturbærer i sjøsamiske områder. Dette tilsier at sjølaksefisket har rett til 70 % av 
laksefangsten mens elvefiskerne har rett til 30 %.  
  
- Sjølaksefiskerne er også rettighetshavere til fangst av Stillehavslaks og andre anadrome 
arter, som alle er viktige matressurs ved fangst i sjø.   
  
- Retten til fiske skal også sikres gjennom en fiskereid fjord- og kystflåte, for på denne måten å 
skape vekst i distriktene og blant lokalbefolkningen.  
  
- Fiskeressursene skal bidra til å sikre både person- og samfunnsøkonomi samt lønnsomhet for de 
som bor i fjord- og kystsamfunnene.  
  
- Fiskekvotene må reforhandles slik at de fiskere og lokalsamfunn som mistet sine 
rettigheter i 1990 får disse tilbakeført. I tillegg må det gis rom for at lokale fiskere får fiske 
på de artene som til enhver tid er i sitt nærområde.  
  
- Vi ønsker å sikre en bærekraftig høsting av kystnære fiskebestander gjennom 
områdebegrensninger som reguleres ut ifra båtenes størrelse (lengde/brutto registertonn) (brt.)), 
type og mengde redskap.  
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- For å sikre rekrutteringen til fiskeryrket må det avsettes romslige kvoter i åpne grupper og 
fartøygruppen under 11 meter holdes fri for strukturering.  
  
- Fiskere på blad A må kunne få fortsette sitt fiske etter fylte 75 år.  
  
- Fartøyene bør reguleres etter faktisk lengde / brt. i stedet for hjemmelslengde. Før man går over 
til inndeling etter faktisk lengde / brt. må strukturkvoteandelene falle tilbake til opprinnelige grupper 
i tråd med det som opprinnelig ble avtalt.  
  
  
  
  
Punkt 5.0 Bivdus arbeidsoppgaver i 2021-22.  
  
Styret i Bivdu har i perioden gjennomført ulike organisasjonsoppgaver innen intern og ekstern 
etablering, saksbehandling i fiskerisaker (hvitfisk og laks), rett til konsultasjoner, arealdisponering 
og andre naturlige saker.  
Når det gjelder arbeid som har med arealdisponering å gjøre gjelder det i første rekke etablering 
av oppdrett i områder der fiskere etter deltakerloven § 21, siste ledd, er rettighetshavere 
gjennom hjemmelen om rett til fiske.   
Sjølaksefiskerne er også rettighetshavere i fiske av anadrom laks (dvs. også stillehavslaks). I 
tillegg kommer Finnmarkslovens bestemmelse om anerkjennelse av etablerte rettigheter.  
  
Punkt 5.1 Konsultasjon.  
  
I juni 2021 fikk Sametinget og andre representanter for berørte samiske interesser 
konsultasjonsrett med statlige, fylkeskommunale og kommunale myndigheter i alle saker som 
angår – eller kan komme til å angå – deres hverdag og interesser (jf. Sameloven § 4.2 
Konsultasjoner).  
I loven stilles det kun krav om at de som har rett å kreve konsultasjon også må representere 
berørte samiske interesser. Bivdu har i sine krav om konsultasjon derfor vektlagt å synliggjøre sitt 
arbeid og sin representasjon av samiske interesser. Klima- og Miljødepartementet,  
Miljødirektoratet, Statsforvalteren, fylkeskommunale og kommunale myndigheter har ut fra dette 
innrømmet Bivdu konsultasjon i slike saker.  
Bivdus konsultasjonsrett - etter Sameloven § 4.2 - vil bli løst gjennom politiske kanaler og/eller 
gjennom et rettslig anliggende.  
For Bivdu vil konsultasjonsretten bety at en kan få full informasjons i saker som behandles, 
samtidig som en kan komme med forslag som gjør at de lokale fiskerettighetene (også laks) blir 
ivaretatt for fiskerne og befolkningen som bor i sjøsamiske områder. I dag har Bivdu et 
betydelig merarbeid i forbindelse med kommunenes kystsoneplanlegging/arealsak som følge 
av tilrettelegging for oppdrettslokaliteter i sine hav- og sjøområder, nærmest «over alt».  
For Bivdu - som har i oppgave å ivareta fiskernes rettigheter - fører disse arealsaken til betraktelig 
merarbeid med påfølgende store kostnader. Kostnader som Bivdu har i forbindelse med slike 
saker må i sin helhet dekkes av vedkommende kommunen og/eller utbygger.  
  
Punkt 5.1.1 Klima- og Miljødepartementet.  
  
I dag konsulterer Bivdu med Klima- og Miljødepartementet (KLD) og dets underliggende etater 
angående sjølaksefiske etter laks. Det er også holdt møter / konsultasjon med KLD vedrørende 
fiske og forvaltning av stillehavslaks i norske farvann. Stillehavslaks – også kalt pukkellaks og/eller 
russelaks - er en introdusert art i norske farvann, og har til tider utgjort et stort innslag i 
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sjølaksefisket. Dette skjedde sist i 2021, og forventes å skje i årene som kommer med to års 
mellomrom.  
  
  
  
  
Punkt 5.1.2 Nærings- og Fiskeridepartementet (NFD)  
  
Når det gjelder annet sjøfiske (torsk o.l.) har NFD med underliggende etater  
(Fiskeridirektoratet, Kystverket, Havbruk o.l.) valgt å ikke følge Sameloven § 4.2, der Bivdu som 
fiskeriorganisasjon for fisker og rettighetshavere i sjøsamiske områder, har en klar rett til 
konsultasjon.  
Fiskerimyndighetene begrenser dermed Bivdus mulighet til innsyn i saker som omhandler 
forvaltning, fangst og bruk av sjøområder i sjøsamiske områder. Dette fører igjen til at fiskere og 
deres lokalsamfunn blir skadelidende når det gjelder fiske og ressurstilgang, noe som er en 
avgjørende faktorer for utvikling av kultur, næring og samfunn.   
NFD´s begrunnelse for å bryte konsultasjonsloven er at de mener at Bivdu har for lite medlemmer 
og derfor ikke er representativ for fiskerne i sjøsamiske områder. Dette er noe loven ikke 
forutsetter.  
Bivdu har gjentatte ganger oppfordre Fiskeridepartementets til å innlede konsultasjon med Bivdu i 
spørsmål som angår eller kan angå fiskere i sjøsamiske områder, noe også Sametinget har 
anbefalt i sitt brev av 24.11.2021.  
Bivdu har mange ganger siden 2020 bedt om et møte med politisk ledelse i NFD for å drøfte 
saken, men har til nå ikke fått berammet et slikt møte. I en tilfeldig samtale/møte mellom 
statssekretær Vidar Ulriksen og leder i Bivdu den 31. mai 2022 i Oslo, ble saken overfladisk 
diskutert. Det ble her enighet om at departementet skulle se på saken på nytt og beramme et 
møte om dette. Et slikt møtet er ennå ikke funnet sted selv om Bivdu i brev av juni i 2022 på nytt 
har bedt politisk ledelse i NFD om et slikt møte, og med det få løst saken.. Det er per 9.  
september 2022, ikke kommet noen avklaring fra NFD om møtedato.  
  
  
  
Punkt 5.1.3 Arealsaker i kommuner – konsultasjon  
  
Bivdu har som mål om å ivareta medlemmenes rett til fiske (rettighetshavere), noe som er hjemlet  
i Deltakerloven § 21, siste ledd. Når det gjelder laks har sjølaksefiskerne rett til fiske 
(rettighetshavere) der retten er hjemlet i Innlandsfiskeloven (lakseloven). I denne forbindelse har 
Bivdu i sitt Informasjonsbrev av 27. april 2022 gjort fylkeskommunene, Statsforvalterne og 32 
kommunene i Nord Norge (de som berøres av retten til fiske for fartøy under 11 meter, jf. 
Deltakerloven § 21, siste ledd) og gjort dem oppmerksom på at fiskere med båter under 11 meter 
er rettighetshavere og må beskrives og hensyntatt i alt kommunalt planverk som omfatter fiskeri, 
og da særlig i bruk av sjøareal. Dette fordi at disse nye rettighetshaverne som kom i 2012 da 
retten i Deltakerloven § 21 ble vedtatt, også hjemler bruk av sjøareal, noe som må hensyntakes 
og ikke krenkes ved etablering av ny aktivitet i disse områdene.  
  
Punkt 5.2 Andre arbeidsoppgavene i perioden 2021-2022.  
  
I tillegg til konsultasjoner med Klima- og Miljødepartementet og Nærings- og  
Fiskeridepartementet har Bivdu også gjennomført arbeidsoppgaver av ulik slag, med den 
målsetting om å ivareta våre medlemmers rettigheter og interesser. I perioden 2021-2022 har 
styre gjennomført etableringer og saksbehandling som på sikt vil bygge opp Bivdu som 
organisasjonen.  
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Når det gjelder rettighet i fiske, fangst og arealspørsmål gjelder dette særlig samiske interesser, 
som er like for alle som bor i et og samme område.  
Her kan nevnes noen av sakene som Bivdu har jobbet med og der Bivdu representerer fiskere i 
sjøsamisk område: 
  
 -Bivdu har avlevert et kollektivt krav ovenfor Finnmarkskommisjonen om rett til fiske i  
  Tanafjorden for de som bor i kommunene som grenser til fjorden (jf. Finnmarksloven  
  § 29). 1            
- Bivdu arbeider nå med å forberede et lignende kollektivt rettskrav ovenfor 

Finnmarkskommisjonen om retten til fiske i Porsangerfjorden for de som bor i kommunene 
som grenser til fjorden.  

Merk:  
Finnmarkskommisjonen vil med tiden åpne opp for behandling av slike krav i alle 
fjordene i Finnmark, og her vil Bivdu følge opp med å fremme fiskernes  
  
1 § 29.Finnmarkskommisjonen  
  
Det opprettes en kommisjon (Finnmarkskommisjonen) som på grunnlag av gjeldende nasjonal rett 
skal utrede bruks- og eierrettigheter til den grunnen som Finnmarkseiendommen overtar etter  
§ 49.  
Kommisjonen skal også utrede krav om kollektive eller individuelle rettigheter til fiskeplasser i sjø- 
og fjordområder i Finnmark dersom noen med rettslig interesse i en avklaring krever det.  
  
Kollektive krav til fiske i fjorden for de som bor ved fjorden (jf. Finnmarks- loven 
§ 29).  
  

- Bivdu har søkt om deltakelse i Den blandete norsk-russiske fiskerikommisjon for å 
få en bedre i kommisjonens arbeid og delta i de beslutninger som her ble fattet.  
 

  En deltakelse ville også bedre Bivdus mulighet til å ivareta sjøsamiske interesser.  
  Dessverre fikk Bivdu avslag på sitt ønske om å delta i 2021. – Bivdu 
  har gjort innspill om fast representasjon i Fjordfiskenemnda og i          
  Reguleringsmøtet. Saken er ennå ikke avgjort. 
 

- Bivdu har gjort innspill til høring om Deltakerloven 2022.  
- Bivdu har gjort innspill til Manntallsforskriften 2022  
- Bivdu har gitt innspill til Fiskeridirektoratet om økning av fiskekvoten i åpen gruppe   

torsk og kystfiskekvoten i april 2021  
- Bivdu har fremmet innspill til Fiskeridirektørens høringsforslag om fiske av   

kongekrabbe i kvoteregulert område – 2022  
- Bivdu vil gjennom sin deltakelse i Reguleringsmøtet følge opp sine innspill til   

Fiskeridirektørens forslag til fiske (dette er noe som vil være avhengig av om Bivdu   
Får gjennomført konsultasjon med statlige organ).  

- Bivdu har i 2021-2022 gjennomført konsultasjoner og møter med Klima- og   
miljødepartementet (KLD) i saker som angår sjølaksefiske og i fiske av 
stillehavslaks. - Bivdu arbeider selvstendig med prosjekt for å fange stillehavslaks 
(pukkellaks) for å   begrense spredning og oppgang av stillehavslaks i norske elver 
og vassdrag (eks. Tanavassdraget). 

-Bivdu deltar sammen med Møreforskning og en del andre aktører i et 2-årig       
  forskningsprosjekt «Stillehavslaks som ny ressurs i Norge». 
- Bivdu har det siste halvåret hatt jevnlige møter/kontakt med Tana Fiskeriforvaltning 

(TF) om forvaltning og fiske av laks og stillehavslaks.  
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- Av intern organisering kan nevnes etablering av nettside, etablering av kontor,   
økonomisk anliggende, verving av medlemmer o.l.  

- Bivdu har hatt møter med politiske partier og representanter på Stortinget og   
Sametinget.  

- Bivdu har hatt møte og presentert seg ovenfor styret i Finnmarkseiendommen. - 
Bivdu har innledet et forarbeid med Troms- og Finnmark fylkeskommune i 
oppfølging   av konsultasjonsrett etter sameloven § 4-2, i saker som angår 
sjøsamiske områder.  

- Bivdu representere fiskeriinteressene i sjøsamiske områder i sin deltakelse i: o 
Nærings- og fiskeridepartementets referansegruppe for ny stortingsmelding om    
kvotesystemet – våren 2022. o Havbruksutvalgets referansegruppe (2022/2023).  

     - Arbeidsutvalg for marin verneplan i Nord-Norge (2022/2023) –(Andfjorden)     
       som gjennomføres av Statsforvalteren i Nordland og Statsforvalteren i Troms     
       og Finnmark. 
  
     -Bivdu har etter Sameloven § 4.2 rett til konsultasjon, og har ut fra dette tatt kontakt  
      med alle kommunene som omfattes av Deltakerloven § 21, siste ledd (dvs. 32                     
      kommuner) og informert disse om at rettigheten til fiske må beskrives og kartlegges 
      i Retten til sjølaksefiske forbindelse med kommunale planer, slik at retten til fiske for       
      og som bor her og som har fiskebåt under 11 meter (rettighetshavere) blir inkorporert      
      hensyntatt i alt kommunalt planverk. 
   - Bivdus tolkning av rettighetshavere i sjøsamisk område er fiskerne som er     
     omfattet av: Konvensjon SP 27 og Deltakerloven § 21, siste ledd. 

 - Retten til fiske for registrerte fiskere med båter under 11 meter og som bor i   
     sjøsamisk område.  
    -Retten gjelder for fisker som bor i 32 kommuner 

   Innlandsfiskeloven (lakseloven)  
   Retten til sjølaksefiske.     
 

 
o For tiden gjennomfører Bivdu samtale- og konsultasjonsprosesser som gjelder   

utarbeidelse av arealplan/ kystsoneplan på ulike steder i Nord Norge. Her kan 
nevnes   kommunene: o Narvik, Evenes, Hamarøy o Tromsø, Balsfjord og Karlsøy 
o Sør-Varanger, Nesseby, Vadsø og Vardø o Måsøy kommune o Lebesby 
kommune o Gamvik kommune o Kåfjord kommune o Berlevåg kommune o Loppa 
kommune  

o Bivdu har hatt et svært positivt møte med et oppdrettsselskap, der det ble diskutert   
ASC-kriteriene (vs. urfolk) ved etablering og drift av oppdrett i et urfolksområde hvor   
det drives kommersielt og kulturelt fiske.  

o ASC-kriteriene er et helt nytt felt der de største lakseoppdretterne har som 
mål   å få sertifisert alle sine anlegg etter ASC Salmon Standard   
urfolkskriterier.  

o Urfolkskriteriet i ASC Salmon Standard er basert på ILO-konvensjon 169 og   
hvor samtykke fra urfolk et fundament for enhver beslutning som gjelder   
urfolk. Altså er det bedriftenes oppgave å gjennomføre konsultasjoner med   
urfolk som påvirkes av det aktuelle oppdrettsanlegget, og dette må gjøres 
for   hvert eneste anlegg en ønsker å etablere i slike områder.  
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Punkt 6.0 Bivdu – Internasjonalt arbeid  
  
Bivdu vil delta aktivt innen internasjonal fiskeforvaltning, og delta når det skal forhandles om 
kvoter og når handelspolitiske spørsmål skal diskuteres. Dette gjelder også i forvaltning av laks 
og annen anadrom fisk (eks. stillehavslaks i norske farvann)  
I dette arbeidet vil Bivdu oppsøke folkegrupper og miljø i andre land, for å høste erfaringer og 
eventuelt få råd om hvordan en best kan ivareta urfolksinteresser (samiske) i Norge, og med det 
bidra til et bærekraftig fiske også for de kommende generasjoner.  
Det kan her nevnes at Bivdu vil bli representert med to personer på en internasjonal samling for 
laksefiskene urfolk i Vancouver, Canada i dagene mellom 1. til 4. oktober 2022. Styret anser at 
denne muligheten vil være en fin arena for Bivdu – som organisasjon – til å bli mer kjent med 
hvordan andre urfolk arbeider med lakseforvaltning. Her kan også Bivdu utveksle erfaringer og 
knytte nettverk med organisasjoner som har lignende problemstillinger som Bivdu har (eks. 
rettighet til sjølaksefiske (også stillehavslaks).  
  
Punkt 7.0 Bivdu – En pådriver for et miljøvennlig fiske.  
  
Bivdu ønsker å være en pådriver for et miljøvennlig fiske - i både sjø og elv - der en tar hensyn til 
både lokal kunnskap, rettighetshavere, redskap, bruk av drivstoff, nye metoder og effektivisering 
av fisket i et urfolksperspektiv.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

3. Regnskap 2021.  Årsmøtevedtak: Styret får fullmakt å godkjenne Bivdus regnskap med        
prosjektregnskap for 2021. styret legger regnskapene som referatsak til 
neste årsmøte.       Enstemmig.  
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Budsjett 2022. Årsmøtevedtak: Godkjenner framlagte budsjett som Bivdus budsjett for 22-23. 

 

5. Fastsettelse av medlemskontingent for 2023. 

Årsmøtevedtak: 

Videreføre dagens kontingent. Det nye styret tar en gjennomgang av dagens                
Kontingent. Styret utreder flere modeller for finansiering gjennom kontingent.  
Herunder fast bevilgning over statsbudsjettet. Styret fremmer det for neste årsmøte  
  
Enstemmig.  
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6. Innkomne saker. 

A).  Havbruksfondet.  

Opprettelsen av havbruksfondet var tenkt som en kompensasjon for de arealer i sjø som kommunen 
stilte til rådighet for oppdrettsformål gjennom reguleringsplaner/kystsoneplan. Det var den minste 
lokale fiskeflåten som ikke hadde den mobiliteten at de kunne kompensere tap av viktige fiskefelt med 
å fiske i andre områder. De beste gyte og fiskeområdene for torsk er som regel også de beste 
lokalitetsområder for oppdrettsnæringa.  
Kommunenes bruk av havbruksfondet reflekteres ikke tildelinger til den tradisjonelle fiskerinæringa 
som bærer de største byrdene. Det var bl.annet en forståelse at fondet skulle kompensere for de 
brukergruppene som hadde de største ulempene med tap av sjøarealer. Fondet brukes i hovedsak til å 
dekke opp ordinær drift i de berørte kommunene, uten at det tilføres noe til den lokale fiskerinæringa.  

 Årsmøtevedtak: Ber om at styret tar opp problemstillinga med de berørte kommunene med sikte på å 
få en omfordeling av midlene slik intensjonen var ved innføring av fondet.  
Enstemmig.  

Referatsak. Stillehavslaks.  

B). Fiske efter stillehavslaks i sjølaksefiske i 2023.  

Sjølaksefiske er eneste løsningen for å holde pukkelaksen borte fra elvene. Det 
var på 1960 tallet store innsig av pukkellaks i fjordene, spesielt i Tanafjorden som 
jeg kjenner til.  
Sjølaksefiske ble det brukt kil nøtter med dobbel kil og med maskevidde på 58 mm 
og helt opp til 62 mm.  
Men en kile not som er satt i havet har mye søkk for å holde nota stram, det ble 
brukt stein i store mengder for holde nota stram. Når linet på nota holdes 
stramt er det bare halve maskevidden som på ca 30-40 mm.  
Dette gjør at kile nota er alt fangende, det viste seg at sei på 1 kg + gikk fast.  
Dette kunne igjen resultere at vi kunne få båtlast med sei i perioder.  
Det ble også tatt store fangster av pukkellaks i disse nøttene på 1960 tallet. Da 
på 60 tallet var ikke stillehavslaks noe problem for elvene og spesielt i tana 
elva som er blitt meg fortalt, det ble registret noen få eksemplarer i nedre del 
av Tana elva.  
Det som også kan brukes til fiske av pukkelaks er garn men da må maskevidden ikke 
være større enn 45 mm. Her blir nokk ikke laks over 3 kg fast.  

Da er det snakk om å sette rundt stimen av stillehavslaks, da vår erfaring er at 
stillehavslaksen og atlanterhavslaksen ikke svømmer i samme stim. Dette er 
ikke meg bekjent prøvd men burde vært fult mulig å få store mengder 
pukkellaks.  
Det er registret pukkellaks i år (2022) i sjøen, det er også fisket fra land med stang 
og noen eksemplarer er fått som jeg vet om.  

(Tana 31.08.2022. ved Bjarne Johansen).  

 



Protokoll årsmøte 2022 | TANA 10.SEPTEMBER 14.00 – 16.40  

Side 17 av 17 

 7. Valg. Enstemmig. 

Valgkomiteens innstilling v/leder Pål Jensen.  

Leder          Inge Arne Eriksen         Alta  Ikke på 
valg.  

Nestleder     Bjarne Henrik Johansen       Tana  Ikke på 
valg.  

Sekretær      Svanhild Andersen         Alta  Valgt 
for 2 år  

Kasserer      Trond-Einar Karlsen         Storekorsnes  Valgt 
for 2 år  

Styremedl.   Olav Nordstrand Skjånes  Ikke på 
valg  

Styremedl.   Stein Mauseth      Kjøllefjord  Ikke på 
valg  

Styremedl.   Britt Irene Ring      Storekorsnes  Valgt 
for 2 år  

Styremedl.   Peder Jensen      Bekkarfjord  Valgt 
for 2 år  

Styremedl.   Leif Gunnar Pettersen       Skjånes  Valgt 
for 2 år  

 

 
 

 

 

Møte slutt 16.40.  

Fred Gaski  Øystein Kristiansen  


